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Hoger onderwijs  -  Studievoortgang generatiestudenten

In de beleidsnota Onderwijs 2019-2024 stelt de minister - in uitvoering van het 
regeerakkoord - de volgende maatregel voor: “Ik zorg er voor dat generatiestudenten 
(niet-werkstudenten) voortaan enkel geldig kunnen inschrijven als ze minstens 50 
studiepunten opnemen. Generatiestudenten moeten voortaan minstens de helft van de 
opgenomen studiepunten verwerven om opnieuw te kunnen inschrijven voor dezelfde 
opleiding, tenzij er sprake is van overmacht. Ze kunnen het jaar alsnog overdoen in 
dezelfde opleiding als bindende voorwaarden gelden inzake de evolutie van de 
studieresultaten.”

De maatregelen zijn belangrijk om de studie-efficiëntie in het hoger onderwijs te verhogen. 
Bij het nemen van die maatregelen is het evenwel belangrijk om inzicht te verwerven in 
de relevante cijfers.

Daarom de volgende vraag.

Hoeveel generatiestudenten - die meer dan 50 studiepunten opnemen - verwerven na hun 
eerste jaar minder dan de helft van de opgenomen studiepunten? Graag een overzicht per 
onderwijsinstelling (zowel in absolute als procentuele cijfers) van de afgelopen vijf jaar 
voor zowel de bachelor- als de graduaatsopleidingen.



BEN WEYTS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING EN VLAAMS MINISTER VAN ONDERWIJS, SPORT, 
DIERENWELZIJN EN VLAAMSE RAND 

ANTWOORD
op vraag nr. 193 van 10 december 2021
van BRECHT WARNEZ

1. Om misverstanden te vermijden wijs ik de volksvertegenwoordiger er graag op dat 
noch het Regeerakkoord, noch het voorontwerp van decreet over de instroom en het 
optimaliseren van de studie-efficiëntie in het hoger onderwijs spreekt over de 
graduaatsopleidingen.

2. De Vlaams volksvertegenwoordiger vindt in bijlage het aantal inschrijvingen van 
generatiestudenten die 50 of meer studiepunten opnemen in de academische bachelor, 
professionele bachelor en graduaatsopleiding, tussen academiejaar 2015-2016 en 
2019-2020. We kunnen nog geen definitieve cijfers vrijgeven over academiejaar 2020-
2021. 

Bij deze cijfers zijn een aantal nuances op zijn plaats. Ten eerste tellen we hier het 
aantal inschrijvingen en niet het aantal studenten. 

Daarnaast is het ook belangrijk om weten dat veel heroriëntaties niet zullen worden 
meegenomen in deze cijfers omdat we ons beperken tot inschrijvingen met 50 of meer 
opgenomen studiepunten. Studenten die bijvoorbeeld na het eerste semester 
heroriënteren zullen immers zelden 50 studiepunten opnemen in hun tweede opleiding. 
We nemen daarom wel het aantal opgenomen studiepunten volgens de instelling op, 
zodat alle teruggegeven studiepunten door het vroegtijdig uitschrijven in de opleiding 
wel al zijn verrekend. 

Vervolgens geven de cijfers voor de graduaatsopleidingen in 2019-2020 een vertekend 
beeld weer. In dat academiejaar konden studenten voor het eerste inschrijven in deze 
nieuwe graduaatsopleidingen in 2019-2020. Naast nieuwe studenten, schreven ook 
studenten uit het volwassenenonderwijs (VWO) zich in die het jaar voorheen reeds in 
een graduaatsopleiding volgden. Indien zij niet minstens 1/3 van hun studiepunten 
hadden verworven in het VWO, konden ze niet inschrijven in de HBO5-opleiding in 
afbouw in het hoger onderwijs en moesten ze zich inschrijven in de nieuwe 
graduaatsopleiding. Bijgevolg schreven in academiejaar 2019-2020 heel wat studenten 
in met een kleiner studiepakket omdat ze al een deel van de opleiding hadden afgerond 
in het VWO. 

Tot slot wil ik de volksvertegenwoordiger er ook op wijzen dat in deze cijfers nog geen 
rekening is gehouden met mogelijke uitzonderingen voor kansengroepen of bijzondere 
statuten, zoals dat momenteel in het voorstel van decreet is opgenomen. Deze cijfers 
moeten bijgevolg met de nodige voorzichtigheid geïnterpreteerd worden. 

BIJLAGE

Overzicht

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=13871

